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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Ha expirat vosté el temps en la seua primera intervenció .

Té la paraula l’honorable conseller d’economia per a donar 
resposta .

Quan vullga, senyoria .

 
El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, presidenta .

Senyor Woodward, anem a vore, la primera pregunta: què 
està passant en Fira València? Vosté ho ha contestat. Mil 
milions i un d’eixos exemples que li haguera pogut posar 
al senyor Caballero d’eixa nefasta gestió del Partit Popular 
quan està governant; sols un, hi ha infinits, eh?, hi ha infi-
nits. I eixa és la realitat i hem de partir d’ahí. I, a partir de la 
nefasta gestió, nosaltres estem reconduint eixa situació que, 
per un altre costat, li he de dir que no és fàcil, no és fàcil.

Per tant, vosté fa la pregunta i parla: «la inminente situa-
ción de insolvencia de Feria Valencia .» Eixa pregunta entre 
crec que en el mes de gener, clar. I quan arriba? Quan arriba 
a preguntar-me-la? És a dir, resulta que, si era tan inmi-
nente, com jo he de constestar-li a esta pregunta set mesos 
després? (Veus) Vull dir, jo el que crec és que en això també 
han de ser vostés una miqueta conseqüents i jo crec que jo 
comparec, jo comparec prou en aquesta cambra i li haguera 
pogut contestar aquesta qüestió, doncs, probablement, en 
el mes de febrer, no?, si vostés hagueren volgut. Per tant, és 
evident que el suport del Consell a les fires és palpable.

I, mire, durant el període en què ha governant el Botànic, 
2015-2021, la Generalitat ha injectat quasi dos-cents mili-
ons d’euros a Fira València, quasi dos-cents milions d’euros. 
Això és donar suport o no donar suport?

Després, vostés confonen el treball que estem fent des de 
les diferents conselleries i les propostes que estem fent, de 
manera conjunta o en les competències que té cadascuna de 
les conselleries, al voltant dels dos decrets que vam aprovar 
ací, el 7/2018 i el 8/2018, de lluites de poder. Per favor, per 
favor, que som la mateixa institució i estem treballant per a 
resoldre un tema, torne a repetir-li, complexe. I no hi ha falta 
d’enteniment, no hi ha falta d’enteniment.

Mire, l’any passat, quan l’activitat firal va cessar totalment, 
com a conseqüència de les restriccions imposades per la 
mobilitat de les persones i la institució firal va patir una 
davallada radical d’ingressos, al temps que les despeses fixes 
continuaven sent importants, el Consell vam aprovar un 
decret d’ajudes directes per import de 800 .000 euros, també 
per a IFA, i a dotar-la de recursos econòmics per a fer front 
a la paràlisi de l’activitat econòmica i a les despeses neces-
sàries per a poder continuar amb la seua activitat econò-
mica i empresarial –ho dic jo per la pregunta que vosté fa–. 
Es tracta del Decret 149/2020, de 2 d’octubre, del Consell, 
d’aprovació de les bases reguladores per a la concessió 
directa d’una subvenció per al manteniment de l’estructura 

de personal i despeses de funcionament de la Fira Mostrari 
Internacional de València .

A més, de manera imminent, la Generalitat s’acollirà al nou 
marc temporal de la Unió Europea relatiu a les ajudes esta-
tals destinades a recolzar l’economia en el context de l’actual 
pandèmia COVID-19, el que permetrà la concessió directa 
de fins 10 milions d’euros per a sufragar les despeses estruc-
turals i mantenir les institucions firals en marxa, mentre dure 
l’actual situació. I això ja va en marxa. És a dir, eixos 10 mili-
ons seran 800.000 més 9,2 que concedirà el Consell.

A més a més, pel que fa a la situació del pagament a proveï-
dors, cal apuntar que, en el FLA de març 2021, la Generalitat 
Valenciana va incloure factures vençudes de Fira València 
per import de 3,9 milions . En el FLA de juliol de 2021 també 
la conselleria d’economia ja li ha dit a la d’hisenda que ha 
d’incloure en el mateix 1,3 milions i així serà. En conseqüèn-
cia, no hi ha cap situació imminent d’insolvència de Fira 
València, com erròniament sembla que suposen vostés.

I, d’altra banda, si vol que ho arreglem, si han llegit la premsa 
–que els agrada llegir la premsa i actuar en funció de la 
mateixa–, han vist en aquestos últims dies que hi ha hagut 
un acord, que anem a una mercantil. I, per tant, si tiren d’he-
meroteca, sabran, exactament, què és el que proposava este 
conseller fa moltíssims anys i això és el que també cal vore, 
mirar un poquet la història. I jo els recomane que, si volen 
mirar la història, doncs, lligen un poquet més la premsa des 
de fa uns quants anys cap ací i voran que control públic, 
gestió flexible. I això és el que anem a fer de Fira València.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

 
La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Continuem amb la pregunta 809, formulada pel diputat 
David García i la diputada Ana Vega, del Grup Parlamentari 
Vox Comunidad Valenciana, al Consell, sobre els plans de 
formació de Labora i serà substanciada pel conseller d’Eco-
nomia Sostenible, Sectors Productius, Comerç i Treball. La 
pregunta serà substanciada pel senyor García . (Veus)

Gràcies, senyoria .

Té la paraula l’honorable conseller.

 
El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, presidenta .

Senyor García .

Senyories .

L’objectiu és que les persones tinguen les eines bàsiques per 
poder desenvolupar la seua feina de la manera més eficient 
possible .

Moltes gràcies . (Aplaudiments)
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La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Té la paraula el senyor García per a continuar formulant la 
pregunta .

Quan vullga, senyoria .

El senyor García Gomis:

Muchas gracias, señora presidenta .

Quiero comenzar mandando todo nuestro apoyo a un 
compañero, a un vigilante de seguridad que, en un hotel de 
Cambrils, prestando servicio, recibió una paliza de tal magni-
tud, por parte de un menor, que terminó arrancándole los 
ojos . Nuestro cariño y nuestra solidaridad para este servidor 
público . Y aprovecho para dirigirme al resto de mis compa-
ñeros vigilantes de seguridad y decirles que no nos podemos 
rendir; (aplaudiments) que somos un colectivo esencial; que, 
por mucho que nos desprecien, por mucho que nos abando-
nen, no podemos perder esa función pública que tenemos 
de servir y de proteger . Somos la primera línea de protección 
que tienen los ciudadanos. Tenemos que seguir cumpliendo.

Señor Climent, en esta mi última intervención, quiero agra-
decerle públicamente la reunión que tuvimos el otro día 
y haberme estado respondiendo durante tanto tiempo las 
preguntas el tema de Labora. Por eso, yo quiero continuar 
mi última pregunta en relación con la comparecencia que 
tuvimos con el señor Nomdedéu, porque yo necesito, sobre 
todo, que usted me aclare a quién tengo que creer, al señor 
Climent o al señor Nomdedéu .

Mire, hay gente que está dada de alta en los espacios 
Labora, pero que es una población que no es activa, que es 
aquella gente que, realmente, no está buscando activamente 
empleo, que están inscritas porque es una condición impres-
cindible para recibir determinadas ayudas sociales, para 
recibir una beca o, lo que nosotros llamamos, por si acaso. 
Están en una situación…, pero que, si le ofrecen ser capi-
tán general de la marina mercante, a lo mejor se lo piensan, 
pero tiene que ser eso lo que se les ofrezca. Eso es lo que 
dice el secretario autonómico de empleo sobre los planes de 
Labora .

También habló del consejo de Labora y la resolución que 
ustedes han firmado con los dos sindicatos mayorita-
rios, sindicatos mayoritarios y corruptos, como son UGT y 
Comisiones Obreras, junto con la patronal y con ustedes, en 
igualdad de votos. Eso es lo que nos dijo el señor… A ver, si 
no le gusta que diga que son corruptos, pues, mire, es que 
los son. Los sindicatos de UGT y Comisiones Obreras son 
corruptos . Si no le gusta escuchar las verdades, cierren al 
salir y no molesten . (Aplaudiments i veus)

Es que en todo momento siempre se ha referido como sindi-
catos que representan a los trabajadores a esos dos sindi-
catos en concreto, Comisiones Obreras y UGT. Y a mí me 
preocupa mucho, señor Climent, porque esos sindicatos, 
se está demostrando, una y otra vez, que no protegen a los 
trabadores, les protegerán, en todo caso, a ustedes . Si no, 

explíqueme a mí la cantidad de dinero público con el que 
ustedes están regando a los sindicatos y, luego, los que 
tienen que estar al lado de los trabajadores, acuden a esas 
asambleas que nosotros mismos hemos subvencionado, 
desde las instituciones, donde ustedes deberían de repre-
sentar a los trabajadores . Entonces, señor Climent, a mí me 
preocupa muchísimo .

Por eso le pregunto, señor conseller, ¿es que no hay más 
sindicatos? ¿Es que solamente están esos dos para que 
estén en ese consejo de Labora? ¿Es que ustedes saben lo 
que están haciendo esos sindicatos, que llegan a negociar a 
espaldas de los trabajadores? ¿O es que ustedes lo saben y 
por eso les interesa, porque, al final, les bailan el agua?

Sea como sea, señor conseller, yo solamente quiero que 
diga una cosa, por favor, ¿a quién tengo que creer, al señor 
Nomdedéu o a usted? Porque el señor Nomdedéu me dice, 
comillas: «Es verdad que tenemos un problema de tempo-
ralidad y que no nos ha mejorado la calidad de la ocupa-
ción. Es verdad que, en esta situación, también me lo pensa-
ría mucho lo de contratar a alguien fijo, porque no sé lo que 
va a pasar pasado mañana». Eso es lo que dice el secreta-
rio autonómico. Y los empresarios, con los que ustedes se 
reúnen, les harán llegar este problema que ustedes son inca-
paces de resolver .

Y, mire, señor Climent, como usted vendrá aquí y me dirá 
que soy un demagogo, que, a lo mejor, mi tono no le ha 
gustado, yo solamente le digo una cosa, señor Climent, 
hoy sacan pecho con los datos de un sector al que ustedes 
han denostado y, desde su partido, se ha perseguido. Se ha 
demostrado que el turismo, que el sector servicios, cuando 
ustedes les han dejado trabajar, son los que han tirado del 
carro, de nuevo, y son los que a ustedes ahora les permiten 
sacar pecho, como al señor Ximo Puig . Orgulloso estará el 
señor Ximo Puig de habernos llevado a la ruina y que ahora, 
porque hemos contratado a más gente, porque estaba 
mucha más gente en el paro de golpe, saque pecho.

Señor Climent, le pido, por favor, ¿a quién tengo que creer, 
al señor Nomdedéu o a usted, cuando me reúno con usted?

Muchas gracias . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Per a donar resposta a la pregunta, té la paraula l’honorable 
conseller d’economia .

Quan vullga, senyoria .

El senyor conseller d’Economia Sostenible, Sectors 
Productius, Comerç i Treball:

Sí, moltes gràcies, presidenta .

Senyor García, anem a vore, vaig a intentar contestar-li a 
alguna de les coses que vosté ha dit, però no és la pregunta 
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que em fa i a mi m’agradaria també, doncs, contestar-li a la 
pregunta que vosté m’ha fet, no? Vull dir, vosté agafa el text 
com a pretext, a mi m’agrada dir que això és ser molt meto-
nímic, no?, i, per tant..., doncs, bé.

Anem a vore, sap i li ho he dit per infinitat de vegades que 
nosaltres no ocupem. Nosaltres formem, orientem, inten-
tem que l’ocupabilitat vaja endavant, generem confiança, 
complim les lleis, complim les lleis . I, home, el tema de credi-
bilitat, doncs, jo crec que és molt subjectiu, vosté mateixa, a 
partir d’ahí. El que sí que hem de dir, que nosaltres sempre 
intentem treballar des de la màxima humilitat i això vosté 
crec que ho considera.

Per tant, ara vaig a intentar contestar-li a la pregunta que 
vosté fa, perquè crec que totes les que ja m’ha demanat li les 
he contestat, val? Per tant, formació, plans de formació, que 
per a nosaltres són fonamentals per a què la gent puga inse-
rir-se en el mercat de treball, puga promocionar en l’entorn 
laboral, l’emprenedoria i bàsicament també, doncs, generem 
també per al món empresarial competitivitat.

I això ho fem mitjançant la millora de la qualificació de 
les persones, dissenyant una oferta integrada i flexible en 
el marc d’una estratègia de formació al llarg de la vida; el 
foment de l’aprenentatge continuo i la capacitat d’adaptació 
a noves circumstancies, així com la prevenció de l’exclusió 
laboral per motius de baixa o nul·la qualificació –li vaig 
recordar fa pocs dies el que vostés volien fer amb la gent 
que estava de baixa– l’ajust de la formació per a l’ocupació 
al territori i als seus sectors productius, especialment en els 
sectors emergents de l’economia i amb major grau d’inserció 
laboral com l’economia circular, transició energètica, indús-
tries creatives, economia de les cures, etcètera, etcètera; 
i l’impuls de l’acreditació de competències bàsiques i 
professionals.

I vaig a concretar-li alguns dels programes de formació per a 
l’ocupació que estem gestionant actualment des de Labora i 
que vosté hauria de conèixer, com el programa de formació 
professional per a l’ocupació dirigida prioritàriament a perso-
nes treballadores desocupades; el programa de formació 
professional per a l’ocupació dirigida prioritàriament a perso-
nes ocupades .

I els programes –importants per a nosaltres– mixtes 
d’ocupació i formació com «Et formem» amb l’objectiu 
d’incentivar la contractació, la creació d’ocupació i el mante-
niment dels llocs de treball d’aquells col·lectius que tenen 
major dificultat en l’accés o permanència d’ocupació. 
Tallers d’ocupació amb la realització d’accions formatives 
en alternança amb la realització d’obres o la prestació de 
serveis d’utilitat pública o interès social o el programa mixt 
d’ocupació Formació Garantia Juvenil que són projectes de 
formació en alternança amb l’ocupació per a facilitar una 
oportunitat laboral a les persones treballadores formades, 
simultània a la formació necessària per a adquirir les compe-
tències professionals que augmenten la seua qualificació i 
ocupabilitat. Ara, els programes de garantia juvenil funcio-
nen, ara sí, fa una època, absolutament res.

Des de la Generalitat estem treballant en una profunda revi-
sió de la Formació Professional i un considerable incre-
ment en la inversió pública en aquest àmbit per a respondre 
a la dinàmica canviant del mercat de treball . I, a més a més, 

167,5 milions d’euros en el pressupost de Labora, un 17 % 
més en 2021. A més a més, per la bona gestió, 93 milions 
d’euros més que vindran del govern central per a polítiques 
actives d’ocupació, d’eixos, 77 milions aniran de manera 
directa a la formació professional per l’ocupació, tindrem 
244,5 milions d’euros .

I dir-li que continuarem treballant i apostarem fort per les 
nostres polítiques amb l’objectiu de formar adequadament a 
les persones per possibilitar la seua inserció en el mercat de 
treball i la seua promoció en l’entorn laboral .

Senyor García, espere haver-li contestat al que vosté em 
preguntava, tant en allò que ha dit des de la tribuna com en 
allò que sembla ser que telemàticament també ha dit.

Moltes gràcies . (Aplaudiments)

La senyora vicepresidenta primera de les Corts Valencianes:

Gràcies, senyoria .

Un moment. Val. Passem a la pregunta 638 formulada pel 
diputat Miguel Barrachina del Grup Parlamentari Popular al 
conseller de Política Territorial, Obres Públiques i Mobilitat 
sobre l’estat d’execució del pla de Rodalia .

El senyor Barrachina Ros:

Gracias, presidenta .

Y gracias, señor conseller .

Ahora mismo las cercanías de la Comunidad Valenciana son 
un auténtico caos. A esta hora a la que estamos, esta es la 
página de Twitter de cercanías de Valencia e informa de lo 
que anuncian a todas horas: 14:33 Valencia Norte-Buñol, 
suprimido . Este es el de ahora, el de hace unos minutos es 
el de Xàtiva, pero es que ayer, quienes ingenuamente desde 
Valencia pensaban que iban a ir a cenar a Aldaia, les anuncia-
ron que el de las 19:38 se suprimía, se cancelaba, y, después, 
el de las 20:22 también se suprimía . Ya hemos pasado de las 
supresiones sencillas a las supresiones dobles .

La mañana previa, quienes ingenuamente pensaban que 
iban a comer en Gandía, pues, a las 14:56 se les anuló, se 
suprimió un tren, del cual tuvieron conocimiento curiosa-
mente 13 minutos después de que tenía que haber salido, 
y el posterior también se suprimió, con lo cual tuvieron que 
comer en Valencia . Y así, así, hasta 7 .000 supresiones al año 
en los trenes de cercanías en la Comunidad Valenciana .

Señor conseller, usted que, merced al Plan de Cercanías 
presentado en 2017 por el gobierno popular en diciembre, 
pertenece a la Comisión de seguimiento de cercanías, ¿no 
tiene la impresión de que recibieron un sistema de cerca-
nías funcionando aceptablemente y con un plan inversor de 
1.400 millones y van a entregar un caos? (Aplaudiments)
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